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Ruim 3,6 miljoen euro is de toevoeging aan het resultaat 2022 in de 2e BBR. Dat lijkt een mooi 
positief financieel plaatje. Als je verder kijkt dan is het vooral een gevolg van per saldo 4,3 miljoen 
euro extra van het Rijk. Hoognodig en goed, dat er eindelijk extra geld uit Den Haag is gekomen. 
CDA Oldambt is daar blij mee, maar we zijn er nog niet. Graag horen we van het college hoe het 
overleg met het Rijk gaat over structurele oplossingen in algemene zin via het gemeentefonds en 
specifiek voor de jeugdzorg.  
 
Met het geld wat Oldambt nu extra heeft ontvangen kan de gemeentelijke spaarrekening mooi 
worden aangevuld. Het verhuld echter, dat onze gemeente zonder die rijksbijdrage in de 2e BBR 
een resultaat zou hebben van 7 ton negatief. 
 
De begroting 2022 van de gemeente had in beginsel een omvang van 165 miljoen, maar is in deze 
2e BBR gegroeid naar 192 miljoen! Het voert te ver om op alle onderdelen te reageren, daarom 
enkele posten waar we de aandacht op willen vestigen. 
Eerst een algemene opmerking. Het blijkt telkens weer lastig goed inzicht te houden door de 
verschuivingen tussen onderdelen in de begroting. Wat is daadwerkelijk de oorzaak of het gevolg 
van een nadelige post, als daar tegenover op een andere plek een voordelige post staat? 
 
Een grotere post staat onder de titel “Overhead”. Ten opzichte van de primitieve begroting is 
sprake van bijna 3 miljoen stijging in de 1e + 2e BBR. Hiervan heeft 5 ton effect op het resultaat, 
maar de rest komt van andere onderdelen uit de begroting. Dit lijkt vooral te gaan over personeel 
en automatisering. 
Graag nog enige toelichting van het college. 
 
Een kleinere post is het gebruik van Coronagelden voor subsidies aan de cultuursector. Hier staat 
bij vermeld, dat maar beperkt gebruik gemaakt is van deze mogelijkheid. Het CDA vraagt zich af 
waardoor dit komt. Was de subsidie duidelijk genoeg bekend? Heeft de cultuursector het niet 
nodig? OF zijn er -  wellicht als gevolg van de coronaperiode - minder culturele organisaties? 
Aansluitend hierop hebben we vanuit de 2e IBR een punt van zorg over de ontwikkeling van cultuur 
in onze gemeente. Cultuur is belangrijk voor de samenleving. Wat gaat het college hiervoor doen? 
 
Meer nog naar aanleiding van de 2e IBR.  
Er gaat heel veel goed, maar er staan ook meerdere stoplichten op geel of rood. Is daar in 
algemene zin iets door het college op te zeggen en specifiek over het programma Zorg & 
Samenleving? 
Ook reactie van het college op de volgende onderwerpen: 

• De gemeentelijke website zou zijn vernieuwd. We willen niemand voor het hoofd stoten, 
maar het lijkt nog niet heel zichtbaar en het ‘vinden’ van een onderwerp is nog wel eens 
een uitdaging. 

• Er ligt een grote opgave om voldoende woonruimte te realiseren. Hoe kan het dan dat 
regels en kaders voor kamerverhuur, nieuwe woonvormen en woonzorginitiatieven 
achterblijven? 



• CDA Oldambt vindt het zorgelijk te lezen, dat bij het onderdeel “Gevolgen aardbevingen 
beperken” geen enkele actie op groen staat.  

• Aansluitend hierop staat rondom mijnbouwschade, met name zoutwinning, alles op groen, 
maar dat bestaat vooral uit “onder de aandacht brengen” en “nauwlettend volgen”. 

• Op het gebied van Ondernemingsklimaat en werkgelegenheid lijkt het erg goed te gaan. 
Toch hebben we nu geen bedrijventerreinen beschikbaar en bereiken ons regelmatig 
geluiden van ondernemers, die zich niet in Oldambt vestigen of zelfs vertrekken uit de 
gemeente. Gaat het dan echt wel goed? 

• Tot slot nog een opmerking over de Omgevingswet. Ook in deze rapportage een belangrijk 
onderwerp. Het CDA vindt, dat op meerdere onderdelen teveel wordt afgewacht of gezegd 
‘dat moet in samenhang als de Omgevingswet wordt ingevoerd’. Deels begrijpelijk hoor, 
door telkens landelijk uitstel van deze wet. Maar het kan niet zo zijn, dat het beleid voor de 
inwoners en ondernemers in Oldambt blijft ‘hangen in het verleden’. 
CDA Oldambt zegt: We willen vooruit, blik op de toekomst! 

 
 
Oh ja, dit staat ook nog op het programma, begroting 2023. 
Op hoofdlijnen kan het CDA zich vinden in de keuzes, die gemaakt zijn om tot een sluitende 
begroting te komen. Alle jaren 2023 tot en met 2026 hebben positieve resultaten, hoewel slechts 
zeer beperkt in verhouding tot het begrotingstotaal. Het blijft financieel zorgelijk. 
 
Bijzondere aandacht voor de aanpak van de Hora Siccamaweg bij Midwolda. Dit heeft enkele jaren 
vertraging opgelopen en nu begroot voor bijna het dubbele, maar toch…. CDA Oldambt is blij, dat 
deze weg nu eindelijk wordt opgeknapt. En natuurlijk zijn we dat ook voor de Hamdijk en 
Finsterwolderhamrik. Nu verdere actie voor grootschalige aanpak van het Oldambtster wegennet! 
 
Als CDA kunnen we natuurlijk de OZB niet overslaan. Allereerst, wellicht verrassend, zijn we gepast 
verheugd, dat er geen extra verhoging wordt toegepast bovenop de al geplande 3%. In verhouding 
tot de huidige inflatie is dat gelukkig beperkt. 
Waar CDA Oldambt zich wel zorgen overmaakt is de OZB-druk bij ondernemers; hun tarief 2022 is 
ruim 1% tegenover nog geen 0,2% voor woningeigenaren. Op de website van de gemeente staat 
een rekenvoorbeeld. In de vergelijking tussen iemand met een woning van € 180.000 en iemand 
met een bedrijfspand van € 180.000 betaald deze ondernemer bijna € 1.500 meer! 
Graag horen we van het college wat hieraan te doen is en willen we hierover met u in gesprek. 
 
Als laatste willen we het college nog het volgende meegeven. In Oldambt zijn genoeg inwoners, 
organisaties en ondernemers, die van betekenis willen zijn en een bijdrage kunnen leveren aan de 
ontwikkeling van Oldambt. Bouwen van woningen, herontwikkelen van bestaande panden of 
functioneel houden van Oldambtster erfgoed. Velen lopen hierbij aan tegen belemmeringen. 
Karakteristieke pand of beschermd dorpsgezicht? Dan zijn vele extra uren en euro’s nodig om een 
plan voor elkaar te krijgen, en een hoop ergernis op de koop toe. Dit moet anders. 
Natuurlijk niet alles kan overal, maar Oldambt biedt ruimte voor wat wel kan!  




